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P R  O  T  O  K  Ó  Ł     Nr XXXIV/2017 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  27 września 2017 r. 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zwierzynie 
         

 

           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych było 14 radnych, nieobecna była radna Dorota 

Kruszyna. Ponadto udział w Sesji RG wzięli: 

1. Tomasz Marć – Wójt Gminy Zwierzyn 

2. Andrzej Wiśniewski – Sekretarz Gminy Zwierzyn 

3. Ligia Kowalczyk-Piątek – Skarbnik Gminy Zwierzyn 

4. Eugeniusz Krzyżanowski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 

5. Jarzy Jażdżewski– Dyrektor Szkoły Podstawowej w Zwierzynie i w Gościmcu 

6. Mateusz Ostapiuk- Inspektor ds. zamówień publicznych i dróg w UG Zwierzyn 

7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokołu listy obecności.  

 

 

Porządek obrad XXXIV Sesji Rady Gminy Zwierzyn 

1) Otwarcie XXXIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum.  

2) Przedstawienie porządku obrad. 

3) Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

4) Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

5) Informacja dyrektorów szkół o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2016/2017 z uwzględnieniem wyników egzaminu gimnazjalnego. 

6) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej działkę  

o nr ewidencyjnym 79/4 położonej w obrębie Górki Noteckie, 

b) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Gościmcu, dla której organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową, 

c) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich, 

dla którego organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową, 

d) stwierdzenia przekształcenia   Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie, dla 

którego organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową, 

e) zaciągnięcia pożyczki, 

f) zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok, 

g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030. 

7) Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski 

i zapytania radnych. 

8) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania sołtysów. 

9) Wolne wnioski i informacje. 

10) Zamknięcie XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
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1. Otwarcie XXXIV zwyczajnej sesji i stwierdzenie quorum. 

 

            Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 11
10 

otworzył Mirosław Gniewczyński 

przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn i stwierdził, że na 15 radnych Rady Gminy Zwierzyn 

na sali obrad obecnych jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokołu.  

Następnie przewodniczący RG powitał radnych i zaproszonych gości przybyłych na sesję. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

             Mirosław Gniewczyński przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 

porządek obrad. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub wnioski do porządku 

obrad.  

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poprosił, żeby w tytułach oraz w treści projektów 

uchwał w punkcie 6 b,c,d wykreślić słowo „publiczna” i złożył do wniosku stosowne 

wyjaśnienie. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG złożył wniosek w swoim imieniu i zwrócił się 

do radnych o jego przegłosowanie w sprawie wykreślenia słów „publiczna” w tytułach  

i w  treści projektów uchwał w punkcie 6 b,c,d porządku obrad. 

Za zaproponowaną zmianą treści projektów uchwał radni głosowali jednogłośnie. Głosowało 

14 radnych. 

 

3. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 

            Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że na obecną chwilę wójt 

gminy jest nieobecny na sesji, radni otrzymali informację pisemną obejmującą działalność 

wójta w okresie międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu) i otworzył 

dyskusję. Następnie oddał głos sekretarzowi gminy Andrzejowi Wiśniewskiemu, który 

przedstawił informację na temat bieżącej działalności Celowego Związku Gmin SG05  

w Starym Kurowie.  

 

Mariusz Krzyżanowski zadał pytanie, czy zarząd SG05 w związku ze zmianami przygotowuje 

nową ulotkę i czy cena za wywóz nieczystości stałych pozostanie na tym samym poziomie, 

jaka obowiązuje obecnie. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że wątpi, żeby cena utrzymała się na tym 

samym poziomie, jaka obowiązuję dotychczas. Związek ma ok. 1.000.000 zł długu i opłata za 

odbiór odpadów nie jest doszacowana. Zgodnie z założeniami śmieci mają się 

samofinansować. Jeżeli to nie następuje, tzn., że opłata jest za niska. 

 

Stefania Sierocińska odniosła się do punktu 2 sprawozdania, prosząc o informację odnośnie 

bezzwrotnej pożyczki do 400.000 zł na budowę remizy OSP i korzystnym kredycie, zadając 

pytanie,  na jaki procent ten kredyt. 

 

Andrzej Wiśniewski odpowiedział, że WFOŚ ma to do siebie, że to są praktycznie 

nieoprocentowane kredyty. To nie jest komercyjny kredyt w banku, tylko pożyczka. To też 
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będzie wynikało z podpisanej umowy i będą jeszcze prowadzone bezpośrednie rozmowy 

między wójtem a WFOŚ, twierdząc, że bezwzględnie będzie to niższy koszt tej pożyczki. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, a konkretnie ile będzie tej pożyczki. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy odpowiedziała, że w projekcie uchwały, którą dzisiaj 

podejmujemy jest kwota 642.253,89 zł, jest ona planowana w formie transz, w tym  roku ma 

być mniejsza kwota. Jednak to jest stan na dzień dzisiejszy, oprocentowanie nie powinno być 

wyższe niż 3%. 

 

Stefania Sierocińska zapytała z jakimi firmami budowlanymi rozmawiał wójt o możliwości 

uczestnictwa w budowie remizy. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy przy pomocy Mateusza Ostapiuka inspektora w UG 

wymienili firmy, z którymi prowadzone były rozmowy, stwierdzając, że obecnie trzeba 

zabiegać o firmy, gdyż nie ma chętnych do pracy. Dodał, że nie  zmienia to postaci rzeczy, że 

będzie rozpisany przetarg nieograniczony, nawet ci, z którymi nie rozmawiali, będą mieli 

szansę wystąpić w przetargu. 

 

Stefania Sierocińska zapytała, jakie plany są odnośnie placu po młynie w Zwierzynie. 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG Zwierzyn odpowiedział, że działka zostanie zabezpieczona 

dla ZDW w związku z planowaną zmianą organizacji ruchu w tym miejscu. 

 

Stefania Sierocińska poinformowała, że nadal nie zabrany został eternit z posesji p. Grochały, 

który został przez niego zdjęty i złożony. Założone zostało już nowe pokrycie dachowe,  

a eternit w dalszym ciągu leży. 

 

Andrzej Wiśniewski poprosił, żeby dać mu tydzień czasu i udzieli w tym temacie odpowiedzi. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i punkt 3. 

 

4.  Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym i przyjęciu protokołu z poprzedniej sesji. 

 

        Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym (informacja w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 4. 

 

5. Informacja dyrektorów szkół o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 

2016/2017 z uwzględnieniem wyników egzaminu gimnazjalnego. 

       

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że tuż przed sesją rozdane 

zostały radnym wyniki egzaminu gimnazjalnego ujęte w tabelach, a informacja pisemna  

o realizacji zadań oświatowych była ujęta w sprawozdaniu wójta z wykonania budżetu gminy 

za pierwsze półrocze 2017 r. na poprzedniej sesji. Na sesji nie jest obecna Pani Anna 

Łapińska, dyrektor Szkoły Podstawowej w Górkach Noteckich, która jest na zwolnieniu 

lekarskim. 
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Jerzy Jażdżewski dyrektor Szkoły Podstawowej w Zwierzynie udzielił wyjaśnienia odnośnie 

stanin ujętych w informacji oraz stwierdził, żeby wyniki w następnych latach były takie, jak 

w tym roku, to by go zadawalało. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i punkt 5. 

 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

    a) wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej działkę  

o nr ewidencyjnym 79/4 położonej w obrębie Górki Noteckie, 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG Zwierzyn poinformował, że został złożony wniosek  

o wykup tej działki przez p. Majewskich. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej działkę o nr ewidencyjnym 79/4 

położonej w obrębie Górki Noteckie (opinia Nr 170/2017 w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję 

Grzegorz Kuchciński zadał pytanie, czy za żwirownią jest jeszcze działka i czy będzie do niej 

dojazd oraz, czy gmina nie ma pomysłu na zagospodarowanie tej działki. 

 

Mateusz Ostapiuk stwierdził, że wcześniej plany były, co do tej działki, ale ze względów 

finansowych temat został odpuszczony. Za omawianą działką jest nieruchomość  

p. Hrynkiewiczów i oni mają dojazd od strony innej działki. Dodał, że omawiana 

nieruchomość niezabudowana nie nadaje się pod budowę, gdyż jest na niej wysoki poziom 

wód. Jest to działka po wyrobisku żwiru. Sporą część działki stanowi wysoka skarpa. 

 

Grzegorz Kuchciński zapytał, czy nie lepiej wydzierżawić ten grunt niż sprzedać. 

 

Mateusz Ostapiuk odpowiedział, że zainteresowani złożyli o kupno gruntu, a nie o dzierżawę. 

 

Grzegorz Kuchciński stwierdził, że miał być wykonany audyt, czy nie są to wyrobiska 

żwirowe. 

 

Mateusz Ostapiuk odpowiedział, że na tej działce nie wykonywano audytu. 

 

Anna Ryś-Konieczna zapytała o cenę omawianej działki. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że w tej chwili nie jest w stanie 

powiedzieć, ale jest zarządzenie odnośnie stawek wg kwalifikacji gruntu. 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG poinformował, że cena kształtuje się w granicach  

ok. 10.000 zł za hektar nieużytku. 

 

Robert Wcisło zapytał, czy do wyceny grunt ten będzie brany jako nieużytek. 
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Mateusz Ostapiuk odpowiedział, że będzie brane wszystko pod uwagę: nieużytek, zalesienie, 

złoża. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego wypowiedział się, 

jako były sołtys Górek Noteckich informując, że na przedstawianej działce nie ma już żwiru  

i wartości większej ten grunt nie przedstawia. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, stanowiącej działkę 

o nr ewidencyjnym 79/4 położonej w obrębie Górki Noteckie pod głosowanie. Udział  

w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty większością głosów.                      

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 6 radnych  (Justyna Pawlak-Gudynowska, Renata 

Wąsik, Robert Wcisło, Jacek Warchał, Monika Łohunko, Mariusz Krzyżanowski), przeciw 

projektowi uchwały głosował 1 radny ( Grzegorz Kuchciński), wstrzymało się od głosu  

7 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałąNr XXXIV/172/2017 (Uchwała  

w załączeniu do protokołu). 

 

       b) stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Gościmcu, dla której organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową, 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, że ten akt i następne dwa w kolejnych 

punktach obrad mają rangę aktu założycielskiego szkoły. W projekcie uchwały dokonujemy 

trzech wykreśleń ze słowem publiczna. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

Mariusz Krzyżanowski zapytał, dlaczego te uchwały nie były podejmowane w miesiącu 

sierpniu. 

Andrzej Wiśniewski poinformował, że nie jesteśmy spóźnieni, gdyż zgodnie z ustawą do  

30 listopada wszystkie rady muszą podjąć uchwały stwierdzające, co stanowić będzie tzw. akt 

założycielski. 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia sześcioletniej Publicznej Szkoły Podstawowej  

w Gościmcu, dla której organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został 

przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt 

uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/173/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu). 
 

         c) stwierdzenia przekształcenia Zespołu Placówek Oświatowych w Górkach 

Noteckich, dla którego organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową, 
 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 

przekształcenia Zespołu Placówek Oświatowych w Górkach Noteckich, dla którego organem 

założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę Podstawową pod głosowanie. 

Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  
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Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą  

Nr XXXIV/174/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

          d) stwierdzenia przekształcenia   Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie, 

dla którego organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę 

Podstawową, 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Mariusz Krzyżanowski zapytał, co w tym wypadku dzieje się z gimnazjami. 

 

Jerzy Jażdżewski dyrektor Szkoły Podstawowej w Zwierzynie udzielił odpowiedzi 

informując, że wszystkie szkoły przekształcają się w Szkołę Podstawową, gimnazja są 

wchłonięte przez Szkołę Podstawową, za wyjątkiem księgowości, gdzie jeszcze pozostaje to 

po staremu. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie stwierdzenia przekształcenia  Zespołu Placówek Oświatowych w Zwierzynie, dla 

którego organem założycielskim jest Gmina Zwierzyn w ośmioletnią Szkołę Podstawową pod 

głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty 

jednogłośnie. Za przyjęciem projektu uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje 

się uchwałą Nr XXXIV/175/2017 (Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

           e) zaciągnięcia pożyczki, 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała, że pożyczka będzie zaciągnięta   

w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska na warunkach preferencyjnych  

z maksymalnym 3% oprocentowaniem na 10 lat. Starostwo nie wywiązało się  

z dofinansowania na budowę ścieżki rowerowej i żeby nie stracić środków przeznaczamy ze 

ścieżki na budowę remizy, która wpisuje się w program 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki 

(opinia nr 171/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję.  

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, kto robił projekt na remizę, ośrodek zdrowia, drogę do 

Golczewic. Czy na remizę też będzie projekt wykonany przez firmę Jakuba Mańdzija i czy 

było zapytanie o cenę. 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG udzielił odpowiedzi. 

 

Jarosław Skiba zapytał, jaki jest rzeczywisty koszt budowy remizy. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek odpowiedziała, że jest to kwota 1.245.000 zł, dotacja bezzwrotna 

300.000 zł. Możemy liczyć na większą dotację bezzwrotną, ale na dziś jeszcze nie mamy 

dokładnych danych. Jaka dotacja będzie dowiemy się w połowie października. Możliwe,  

że dołożymy tylko ok. 100.000 zł. 
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Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie zaciągnięcia pożyczki pod głosowanie. Udział w głosowaniu wzięło 14 radnych, 

projekt uchwały został przyjęty większością głosów. Za przyjęciem projektu uchwały 

głosowało 9 radnych, przeciw głosował 1 radny (Grzegorz Kuchciński), wstrzymało się od 

głosu 4 radnych ( Renata Wąsik, Anna Ryś-Konieczna, Jarosław Skiba, Stefania Sierocińska). 

Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/176/2017 (Uchwała w załączeniu do 

protokołu).     

 

          f) zmiany uchwały budżetowej na  2017 rok, 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych  

do uchwały budżetowej na 2017 rok. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG otworzył dyskusję. 

 

Monika Łohunko zapytała, jeżeli w tym roku nie znajdzie się wykonawca na drogę Zwierzyn-

Golczewice, czy środki przeznaczone na tę inwestycję przejdą na drugi rok. 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek odpowiedziała, że nie jest pewna, co będzie ze środkami. 

 

Stefania Sierocińska zadała pytanie, na których budynkach komunalnych były remontowane 

dachy w tym toku, wskazując na potrzebę remontu budynku B (szkolnego), który wymaga 

remontu dachu, wymiany drzwi wejściowych i naprawy schodów. 

 

Mateusz Ostapiuk inspektor w UG Zwierzyn poinformował, że prowadził rozmowy  

z 4 wykonawcami, ale odmówili wykonywania prac. Stwierdził, że są to za małe zamówienia 

i wykonawcy idą na większe roboty. 

  

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2017 rok (opinia nr 172/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok pod głosowanie. Udział w głosowaniu 

wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/177/2017 

(Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

          g) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 

 

Ligia Kowalczyk-Piątek skarbnik gminy poinformowała o zmianach wprowadzonych  

do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030. 

 

Mariusz Krzyżanowski przewodniczący Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gminy Rady 

Gminy Zwierzyn odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 (opinia nr 173/2017 w załączeniu do protokołu).  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący otworzył dyskusję. Nikt nie zabrał głosu, wobec 

czego przewodniczący zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2030 pod głosowanie. Udział w głosowaniu 
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wzięło 14 radnych, projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Za przyjęciem projektu 

uchwały głosowało 14 radnych. Projekt uchwały staje się uchwałą Nr XXXIV/178/2017 

(Uchwała w załączeniu do protokołu).     

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 6 i ogłosił 10 minut przerwy  

w obradach sesji. 

O godz. 13
00 

wznowione zostały obrady sesji. 

 

7. Interpelacje, wnioski, zapytania radnych oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski  

i zapytania radnych. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, dlaczego w ramach szukania oszczędności i wykazywania 

konkurencyjności nie są ogłaszane zapytania ofertowe w pewnych działach dot. np. 

projektowania obiektów, dróg itp., drobnych robót budowlanych, usług bhp i ppoż., sprzątania 

budynków, dowozu i zakupu żywności, twierdząc, wszystko powinno być publikowane na 

stronie BIP. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy odpowiedział, że jeżeli jest taka wola, to te wszystkie 

informacje będą publikowane. 

 

Pozostałe wnioski i zapytania radnego zostały zgłoszone wyłącznie na piśmie (w załączeniu 

do protokołu). 

 

Robert Wcisło: 

 w imieniu mieszkańców Górczyny zapytał, czy będzie w tym roku czyszczony ich 

kanał, 

 w imieniu mieszkańców Przysieki zapytał, co się dzieje z gruntami w Przysiece. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odnośnie gruntów w Przysiece poinformował, że wpłynął wniosek 

na wydzierżawienie 7 h działki pod działalność rolniczą, na której rosło sporo samosiejek. Na 

wniosek dzierżawcy zapadła decyzja o ich usunięciu. Na działce, która zostanie przekazana 

sołectwu część zadrzewień zostanie zachowana. Dodał, że teren nie został sprzedany, będzie 

użytkowany rolniczo i doprowadzony do porządku. Został wydzierżawiony na 3 lata i jego 

zdaniem, jeżeli miał leżeć odłogiem, to przez wydzierżawienie zawsze parę złotych wpłynie 

do budżetu gminy. 

Odnośnie kanału odpowiedział, że jest w planie do czyszczenia, ale obowiązuje kolejność 

czyszczenia ścieków. Zwróci się do dyrektora z pytaniem, kiedy to nastąpi i udzieli 

odpowiedzi. 

 

Eugeniusz Krzyżanowski radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego poinformował,  

że w tym roku nie ma oszczędności ze względu na częstą pracę pomp. Wybierane są te kanały 

w pierwszej kolejności, gdzie jest większa potrzeba. W tym roku raczej kanał w Górczynie 

nie będzie robiony. 

 

Robert Wcisło wnioskował o wycięcie drzew przy blokach w Przysiece na wjeździe  

i wyjeździe drogi. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że postarają się, żeby to w tym roku było zrobione. 

 

Stefania Sierocińska wnioskowała o: 
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 umieszczenie spowalniaczy na ul. Polnej w Zwierzynie, 

 wzięcie pod uwagę wykonanie ciągu pieszego na ul. Kościelnej w Zwierzynie  

do drogi wojewódzkiej. 

 

Tomasz Marć udzielił odpowiedzi na pytanie zadane w punkcie sprawozdania z działalności 

wójta, informując, że zabranie eternitu zostało przeoczone w poprzednich pracach w tym 

zakresie. Zobowiąże odpowiedzialnych, żeby eternit został, jak najszybciej usunięty z posesji 

p. Grochały. 

Jeżeli chodzi o spowalniacze, to koszt jednego wynosi 1500 zł bez montażu. Mimo chęci jest 

to problem finansowy. Natomiast wykonanie ciągu pieszego na ul. Kościelnej widzi jako 

zadanie uzasadnione, a wszystko wiąże się z finansami. Najpierw muszą być zabezpieczone 

środki na realizację podpisanych umów. 
 

Mariusz Krzyżanowski zgłosił: 

 nie świecące się lampy od stacji PKP w stronę Przyłęgu, 

 na nowej części drogi powiatowej do wycięcia 10 drzew w większości 

przechylonych, 

 na niewyremontowanej części drogi 12 drzew do wycięcia. 

 

Tomasz Marć wójt gminy udzielił odpowiedzi, że awarie związane z oświetleniem starają się 

zgłaszać na bieżąco. Odnośnie drzew przy drodze powiatowej będzie rozmawiał z zarządcą 

drogi. 

 

Urszula Kruszyna wnioskowała o wycięcie dwóch lip przy posesji p. M. Kozy i P. Góry na 

ul. Wojska Polskiego w Zwierzynie, które są przechylone w kierunku jezdni i zagrażają 

bezpieczeństwu. 

 

Grzegorz Kuchciński  prosił, żeby odpowiedzi na wnioski dotyczyły oryginalnych treści 

zgłaszanych wniosków. 

Pozostałe wnioski i zapytania zgłosił wyłącznie pisemnie (w załączeniu do protokołu). 

 

Anna Ryś-Konieczna: 

 wnioskowała o naprawę drogi dojazdowej do posesji na ul. Wojska Polskiego 117  

w Zwierzynie, 

 stwierdziła, że radni przez okres tej kadencji złożyli wnioski i zapytania, które często 

są powtarzane, ponieważ nie są zrealizowane obietnice składane przez gminę lub 

starostwo. W związku z tym prosiła o podliczenie wniosków radnych i wskazanie, 

które zostały zrealizowane. 
 

Mirosław Gniewczyński: 

 przypomniał o wielokrotnie zgłaszanej wycince drzew (ok. 10) w pasie drogowym, 

które niszczą nawierzchnię ścieżki rowerowej Górki Noteckie -Przysieka (żeby nie 

minął termin pozwolenia na ich wycięcie),  

 wnioskował o ustawienie po jednym pojemniku z dwóch stron cmentarza w Górkach 

Noteckich, obecnie oba stoją przy murowanym śmietniku. Stwierdził, że warto 

zastanowić się nad segregacją śmieci po Święcie Zmarłych np. zużyte znicze do 

pojemników, a kwiaty do murowanego śmietnika, 

 wskazał, że do wycięcia są sosny na cmentarzu w Górkach Noteckich, jedna z dwóch 

osób wcześniej protestujących sama zgłosiła to p. Kęcikowi. 

Pozostałe wnioski i zapytania zostały zgłoszone wyłącznie pisemnie (w załączeniu do 
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protokołu). 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że bardzo duże opłaty ponoszą za wywóz śmieci  

z cmentarzy. Pojemniki zostały tak ustawione, gdyż chcieli zdyscyplinować mieszkańców  

i uporządkować ten temat. Odnośnie wycinki drzew na cmentarzu stwierdził, że jeżeli nie 

będzie oporu mieszkańców, to można będzie zabrać się za ich wycięcie. 

 

Odpowiadając radnej Annie Ryś-Koniecznej poinformował, że ich wnioski są przekazywane 

do powiatu i cały czas wszystkie, które do nich wpływają mają na uwadze. 

 

Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii składanych wniosków odpowiedział,  

że wnioski radni mogą składać. Jeżeli dotyczą one gminy, to daje im możliwość działania, ale 

jeżeli ich nie dotyczą, to nie mają żadnego wpływu na ich realizację.  

 

Renata Wąsik: 

 zgłosiła migające lampy w miejscowości Gościmiec, 

 wnioskowała o ustawienie tablicy informacyjnej na cmentarzu w Gościmcu. 

 

Pozostali radni zgłosili swoje wnioski i zapytania wyłącznie na piśmie (wnioski 

Włodzimierza Nobisa, Renaty Marcińczak, Justyny Pawlak-Gudynowskiej w załączeniu do 

protokołu). 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 7. 

 

 

8) Interpelacje, wnioski i zapytania sołtysów oraz odpowiedzi na interpelacje, wnioski i 

zapytania sołtysów. 

 

Janusz Lessanu sołtys sołectwa Górecko poinformował, że na zgłoszone wnioski i zapytania 

uzyskuje odpowiedź. 

 

Pozostali sołtysi zgłosili swoje wnioski i zapytania wyłącznie na piśmie (wnioski Elżbiety 

Saliwon, Kamili Lisek w załączeniu do protokołu). 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 8. 

 

9) Wolne wnioski i informacje. 

 

Stefania Sierocińska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn 

przedstawiła sprawozdanie z przeprowadzonej w dniu 11 września 2017 roku kontroli analizy 

kosztów dowozu uczniów w 2017 r. (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 

 

O godz. 13
40

 salę obrad opuścił radny Robert Wcisło. 

 

Jarosław Skiba zapytał, czy kierownik GZOPO pobiera zapłatę z tytułu opieki nad dziećmi  

w trakcie dowozów. 

 

Stefania Sierocińska odpowiedziała, że nie pobiera. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, jeżeli nie pobiera, to w jaki sposób zostało to rozwiązane, gdyż 

w tym czasie powinna być w pracy. 
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Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że zostanie to sprawdzone i udzielona zostanie 

odpowiedź. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie przyjęcie sprawozdania 

z przeprowadzonej kontroli. 

Za przyjęciem sprawozdania radni głosowali jednogłośnie. Głosowało 13 radnych. 

 

Jarosław Skiba zadał pytanie, czy przy nieoptymistycznej wersji kredytu na budowę remizy 

na prawie 650.000 zł,  będzie to rzutować na rozbudowę szkoły. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że sama realizacja projektu nastąpi dopiero  

w 2019 r. Mają obiecane, że wszystkie pieniądze z nadwyżki Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska przekaże na inwestycję związaną z budową remizy, może to być 400.000 zł, a 

nawet 600.000 zł. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG odczytał skargę na zaniedbania Wójta Gminy 

Zwierzyn, która wpłynęła do biura rady gminy w dniu 18.09.2017r. od Ryszarda Buchelta 

zam. w Górecku. 

 

Tomasz Marć wójt gminy ustosunkowując się do odczytanej skargi stwierdził, że nie pokrywa 

się ona z prawdą, że został wyproszony z gabinetu. Dodał, że w lokalu, który zajmuje Pan 

Buchelt nielegalnie przebywa osoba-towarzyszka życia. Chciałby on mieć dojście do 

wszystkich pomieszczeń, a sam sobie odgrodził część korytarza i nie wpuszcza tam nikogo. 

 

Janusz Lessnau sołtys Górecka przekazał kilka informacji na temat lokatorów 

zamieszkujących w konfliktowym budynku. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poddał pod głosowanie, kto z radnych jest za 

nie kierowaniem skargi do rozpatrzenia przez komisję rewizyjną. 

Radni głosowali jednogłośnie za wnioskiem, żeby nie kierować skargi do rozpatrzenia przez 

komisję rewizyjną, głosowało 13 radnych. 

Następnie przewodniczący RG poddał pod głosowanie, kto z radnych jest za tym, żeby on 

udzielił odpowiedzi na złożoną skargę.  

Radni głosowali jednogłośnie za tym, żeby przewodniczący RG udzielił odpowiedzi na  

skargę, głosowało 13 radnych. 

 

Tomasz Marć wójt gminy poinformował, że Pan Buchelt nie jest formalnie właścicielem 

lokalu, jest dwóch spadkobierców. 

 

Justana Pawlak –Gudynowska wnioskowała o podwyższenie diet o 100 zł sołtysom gminy 

Zwierzyn, motywując to w załączonym do protokołu wniosku. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że jeżeli wniosek wpłynie do niego, to zostanie 

formalnie rozpatrzony. 

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG poinformował, że następna sesja Rady Gminy 

Zwierzyn odbędzie się 25 października 2017r. o godz. 11
00 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury 

w Zwierzynie.  
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Anna Ryś-Konieczna zapytała, do kogo należy pole przy plebani w Zwierzynie. 

 

Tomasz Marć wójt gminy odpowiedział, że poprzednia Rada przekazała działkę  

w użytkowanie parafii. Obecny proboszcz nie widzi problemu, żeby zrobić na niej parking dla 

pojazdów. Nie określił się dokładnie, kto miałby czerpać z tego korzyści.  

 

Mirosław Gniewczyński przewodniczący RG zamknął punkt 9. 

 

10. Zamknięcie XXXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 

         Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodniczący Rady Gminy Zwierzyn 

Mirosław Gniewczyński o godzinie 14
20

 zamknął obrady XXXIV zwyczajnej Sesji Rady 

Gminy Zwierzyn. 

 

  

         Protokółowała:                                                                      P r z e w o d n i c z y ł : 

Inspektor ds. obsługi rady gminy                                               Przewodniczący  Rady Gminy    

            

      Marzena Kaczmarek              Mirosław Gniewczyński 
 


